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Protokół nr 7 z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej z dnia 25.05.2021 r. 

 
Posiedzenie odbyło się w formie hybrydowej. Komisja pracowała w składzie zgodnie z załączoną listą 
obecności. Posiedzenie zostało nagrane.  
 
W posiedzeniu wzięli również udział: Komendant Straży Gminnej p. Tomasz Grabowski, Prezes Spółki 

Eksploatator p. Jacek Kaszubowski, przedstawiciele firmy Kelle oraz pracownicy Urzędu Gminy - p. 

Katarzyna Kwiatek, p. Magdalena Bielińska i p. Janusz Staniszewski. 

 

Program Posiedzenia: 
1. omówienie działalności Straży Gminnej za ostatnie 12 miesięcy, 
2. omówienie działalności Spółki Eksploatator, 
3. opiniowanie Projektów Uchwały Rady Gminy na XXVIII Sesję, 
4. opiniowanie pism, 
5. wolne wnioski. 
 
Ad.1 
Pan komendant Tomasz Grabowski omawiając działalność Straży Gminnej zwrócił szczególną uwagę 
na ilość podjętych interwencji i ich rodzajów w ciągu 12 miesięcy - około 600 interwencji ogółem. 
Podzielił je na związane z wykroczeniem drogowym i ochroną środowiska. Szczegółowe informacje 
zostały zawarte w Raporcie o Stanie Gminy. 
 
Ad.2 
W temacie działalności Spółki Eksploatator p. Prezes został zapytany o cenę wody i ścieków 
komunalnych. Udzielając odpowiedzi Prezes przedstawił Komisji informacje co miało główne 
znaczenie na podniesienie ceny wody, która wzrosła od 17 maja o 12 gr, a ścieki o 24 gr. Zwrócił 
uwagę na stopień inflacji i wzrost kosztów bieżących. Poinformował także, że złożył do Instytucji 
Wody Polskie w dniu 09.02.2021 r.  wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Wniosek został omówiony przez p. Prezesa na 
posiedzeniu Komisji, ale nie został przekazany dla członków Komisji w formie pisemnej.  
 
Drugi temat, na który Komisja zwróciła uwagę to udział finansowy deweloperów w przypadku 
budowy niektórych inwestycji wodno-kanalizacyjnych. Prezes przedstawił tzw. model partycypacyjny. 
Przewodniczący Komisji poprosił, aby p. Prezes przesłał dla całej Komisji cały materiał dotyczący 
modelu partycypacyjnego 
 
Trzeci temat dotyczył punktu zrzutu ścieków na obrzeżach osiedla Bystra. W tym punkcie                           
p. Prezes powiedział, że jest wykonywany projekt przebudowy punktu zrzutu. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił o zakończenie dyskusji z uwagi na dalsze punkty, jednakże 
stwierdził, że jest potrzeba, aby w najbliższym czasie zaplanować posiedzenie Komisji tylko w temacie 
gospodarki wodno-ściekowej. Padła propozycja, aby przygotować pytania do p. Prezesa kierując je do 
Biura Rady Gminy. 
 
 



Ad.3 
1) Projekt Uchwały w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. 
Młyńskiej w Straszynie  
Projekt omówiła p. Magdalena Bielińska, następnie zabrali głos przedstawiciele firmy ubiegającej się 
o wydanie pozytywnej opinii w sprawie lokalizacji inwestycji. Po wysłuchaniu p. Kierownik i 
przedstawicieli firmy została rozpoczęta dyskusja, w której padały argumenty przemawiające za i 
przeciw inwestycji. Po długiej dyskusji, a warto zauważyć, że było to już trzecie spotkanie Komisji w 
tym temacie. 
Głosowanie: 5 głosy za, 3 głosy wstrzymujące 
2) Projekt w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt omówiła p. Katarzyna Kwiatek. Po krótkiej dyskusji komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 
jednogłośnie. 
 
3) Projekt w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Borkowo 
Projekt omówiła p. Magdalena Bielińska. Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień zaopiniowała projekt 
pozytywnie jednogłośnie 
 
4) Projekt w sprawie nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański udziałów w działkach nr 30/28 
i 31/34 obręb Borkowo  
Projekt przedstawiła p. Magdalena Bielińska. W czasie dyskusji doszło do różnicy zdań, pojawiły się 
różne wątpliwości, m.in. taka, czy jest zasadność przejmowania udziałów w drodze 30/28 która nie 
graniczy w sposób bezpośredni z dz. nr 31/57. Po długiej dyskusji Komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały  
Głosowanie: 4 głosy za, 3 głosy wstrzymujące się, 1 głos przeciw 
 
5) Projekt w sprawie zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały XXIV /128/2020 dotyczącej określenia 
przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Pruszcz Gdański.  
Projekt przedstawił p. Janusz Staniszewski. W czasie dyskusji padło zapytanie ze strony członka 
Komisji czy właściwa jest numeracja przystanków w miejscowości Lędowo. Poza zgłoszoną 
wątpliwością nie było innych uwag, a p. Janusz Staniszewski zobowiązał się do wyjaśnienia do czasu 
Sesji zgłoszoną wątpliwość. Po zakończeniu dyskusji Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 
jednogłośnie. 
 
Na tym zakończono opiniowanie projektów uchwał. 
 
Ad.4 
Do Komisji wpłynęło pismo mieszkanki z Borzęcina p. Marii Chlebowskiej w sprawie 4 dębów, aby 
ustanowić je pomnikami przyrody. Komisja proponuje przekazanie w/w pisma do właściwego 
referatu. 
 
Kolejne pismo skierował do Rady Gminy mieszkaniec z Borkowa p. Zbigniew Pankowski w sprawie 
wierzby, aby jej nie wycinać i uznać za pomnik przyrody. Przewodniczący Rady Gminy przekazał 
Komisji informację, że została już podjęta decyzja o niewycinaniu wierzby, a jeżeli chodzi o uznanie jej 
pomnikiem przyrody pozostawiony został temat dla opinii Komisji. Komisja proponuje przekazać 
w/w/ pismo do właściwego referatu w celu przygotowania informacji i przekazania jej na kolejne 
posiedzenie.  
 
Ostatnie pismo, którym Komisja się zajęła zostało skierowane przez p. Janusza Frąckiewicza. Pan 
Janusz zwraca się z prośbą, aby podjąć Uchwałę w sprawie nadania imienia Conradiego ulicy bądź 
ronda w miejscowości Borkowo. W swoim piśmie przedstawia nam życiorys Conradiego, zdjęcia z 



jego osobą, majątkiem, który posiadał. Komisja popiera wniosek P. Frąckiewicza, jednak zachowując 
właściwą kolejność wnosi, aby skierować z Urzędu Gminy pismo do sołtysa wsi Borkowo po to aby na 
najbliższym Zebraniu Wiejskim mieszkańcy w formie Uchwały Zebrania Wiejskiego wskazali miejsce w 
którym chcieliby upamiętnić postać Karola Fryderyka Conradiego - filantropa gdańskiego oraz 
właściciela niegdyś Borkowa. Komisja wnosi o przygotowanie pisma do p. Janusza Frąckiewicza w 
celu przekazania informacji o podjętych działaniach. 
 
Ad.5 
W wolnych wnioskach Radny Szymon Benedyk wnosi, aby na kolejne posiedzenie Komisji zaprosić p. 
Martę Rolską, aby udzieliła Informacji w temacie osuwania się brzegu rzeki Kłodawy. Temat został 
skierowany pismem do instytucji Wody Polskie. 
 
Na tym protokół zakończono 

                                                                                                   Protokółował 
                                                                                                                 Janusz Sampolski 

 

Podpisy członków Komisji:       

                                                                                                        
1. Małgorzata Osowska  

2. Krystyna Białek                                           

3. Danuta Czerwińska                                     

4. Monika Ficek – nieobecna  

5. Jerzy Kornacki                                             

6. Marek Kowalski                                         

7. Krzysztof Paśko                                          

8. Szymon Benedyk                                     

9. Janusz Sampolski                                                

 


